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PROTOKÓŁ nr XXXV/2017 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia  31 października 2017 roku 

w sali remizy OSP w Opatowie 

Godzina  rozpoczęcia 14
00

, godz. zakończenia 16
30 

Na 15 radnych obecnych na sesji 14 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1.  Wójt Gminy                - Bogdan Sośniak  

2.  Sekretarz Gminy  - Jerzy Szyja 

3. Skarbnik Gminy   - Zbigniew Kowalik  

4. Radca Prawny   - Wanda Balas  

5. Sołtysi  wg listy obecności załączonej do protokołu 

6. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

2. Przedstawienie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołu 

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów  

6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a.  zmian w budżecie na 2017 rok 

b. zmiany przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na 2017 rok 

c. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Opatów i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

d. regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Opatów 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Opatów  

za rok 2016/2017 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat złożonych 
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 oświadczeń   majątkowych. 

9.Informacja Wójta Gminy na temat złożonych  oświadczeń   majątkowych. 

10.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

11. Sprawy bieżące 

 12. Zakończenie XXXV  zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Przewodniczący RG zapoznał z proponowanym porządkiem  obrad. Do porządku nie 

zgłoszono uwag ani wniosków. 

Ad-3. 

Protokół z sesji Rady Gminy z dnia   28 września 2017r  został  przyjęty jednogłośnie, 

bez uwag. 

Ad-4 i Ad-5. 

Informacja Wójta Gminy o bieżącym funkcjonowaniu gminy między sesjami: 

- kontynuowana jest kanalizacja w Iwanowicach Dużych, w tym roku mamy już 

pewne płatności z tym związane, na dzień dzisiejszy nie mamy podpisanej umowy z 

Marszałkiem o dofinansowaniu inwestycji , to nie znaczy ze nie mamy tego 

dofinansowania, chodzi tylko o zredukowanie kwoty wynikającej z przetargu 

- kontynuowane są roboty z budowa chodnika w Iwanowicach Małych ,  to zadanie 

dofinansowane jest z funduszu sołectwa  

- zakończono remont odcinka chodnika w Wilkowiecku na ul. 3-Maja, gdzie również 

były zaangażowane środki funduszu sołectwa. 

- wyremontowano odcinek drogi w Waleńczowie ul. Łąkowa  

- chodnik na ul. Kościuszki Opatów Witocin, tez chcemy zrealizować z pomocą 

funduszu sołectwa. Będziemy naciskać na Powiat  

      - poczynione zostały kroki w kwestii odbudowy chodnika w pasie drogi 

powiatowej w Iwanowicach Dużych,  na  ul. Krzepickiej w  stronę Dankowa. 
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- do realizacji jest również zakup materiałów na chodnik w Zwierzyńcu Pierwszym z 

tegorocznego funduszu sołeckiego , czekamy tylko aby Starostwo wykonało odcinek z 

roku ubiegłego. 

- zakończono remont drogi powiatowej na odcinku Opatów – Wilkowiecko z 

dofinansowaniem również gminy. 

- trwają prace przy adaptacji klas na Bibliotekę  w budynku po szkole podstawowej w 

Opatowie  

- sprawa fermy kur – decyzja środowiskowa Wójta została zaskarżona do SKO przez 

Inwestora 

- zapadły dwa wyroki Sądowe – pierwszy dotyczy powództwa Stowarzyszenia „Nasza 

Szkoła” w sprawie błędnie naliczonej dotacji na oddziały przedszkolne – wyrok jest 

korzystny dla Stowarzyszenia , Gmina będzie musiała uzupełnić dotacje za dwa lata w 

wysokości 108 tys. zł plus odsetki i koszty sądowe. 

Drugi dotyczy apelacji złożonej przez rodzinę Sylwii Marchewki , wyrok Sądu  jest 

korzystny dla Gminy. Pozew w całości odrzucony, adwokaci  Sylwii rozważają  

kasację do Sądu Najwyższego.  

- trwają przygotowania do projektu budżetu na 2018 rok, do 15 listopada projekt musi 

trafić do radnych i do RIO 

- samochód OSP w Iwanowicach Dużych trafił do kasacji.  

- organizacja Święta Niepodległości w dniach 10 i 11 listopada 2017r przy pomocy 

Szkoły Podstawowej w Opatowie.  

- Biblioteka Publiczna w Opatowie organizuje koncert w OSP w Iwanowicach 

Dużych, z okazji 70-lecia powstania biblioteki.  

Radny Stanisław Grzyb – odnośnie chodnika w Zwierzyńcu pierwszym, do końca roku 

niedaleko a jeszcze w poprzedniego roku zakupiony materiał w postaci kostki nie 

został wykorzystany, zwiększyć naciski na Starostwo.   

Przedstawiciel Izby Rolniczej – Halina Szyjka zapytała o poprawę bezpieczeństwa 

przy drodze w stronę Gimnazjum, nie ma znaków że tam jest szkoła,. Nie ma 

ograniczenia prędkości , 

Wójt Gminy odpowiedział, że pismo w tej sprawie zostało wysłane do Zarządu Dróg 

Powiatowych. Wszystko zależy od zarządcy drogi.  
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Radny Andrzej Zalski – uważa, ze nie ma tu żadnego tłumaczenia, jeżeli chodzi o 

bezpieczeństwo dzieci to nie ma dyskusji trzeba to natychmiast poprawić.  

Powiedział również na temat obietnic Starosty dot. budowy chodnika w Zwierzyńcu 

Pierwszym  Wnioskował aby od Rady Gminy wysłać pismo do Starosty i przypomnieć 

o tych obietnicach. Powinno się wiedzieć co się obiecuje.   

Radny Powiatowy Tomasz Jeziorski poprosił aby takie pismo skierować do Rady 

Powiatu, bo jeżeli ono będzie adresowane  na Starostwo to Rada na ten temat nic może 

nie wiedzieć. Radni Powiatowi nic nie mogą za obietnice Starosty, Jeżeli takie pismo 

dotrze do Rady Powiatu będzie mogła ona jakieś konsekwencje wyciągnąć.  

Przewodniczący RG zauważył, że skoro jest na sesji Radny Powiatowy to nie 

będziemy takich pism pisać, tylko prosi aby Pan Jeziorski tę sprawę przekazał na 

Radzie Powiatu. 

Radny Powiatowy Jeziorski obiecał, ze sprawę przekaże na najbliższej Radzie 

Powiatu.  

Radny Dariusz Zając – odnośnie drogi na ul. Łąkowej w Waleńczowie , z tego co wie 

to były ustalenia ze roboty na  drogach w poszczególnych sołectwach będą się 

kształtować w granicach 100 tys zł i do tej pory tak było, 3 czy 4  inwestycje te 

oscylowały w granicach ponad 100 tys. zł a nawet 130 tys. natomiast koszt tej drogi na 

ul. Łąkowej nie zbliżył się do tej kwoty. Dlaczego? Nie zna ostatecznych rozliczeń ale 

patrząc na tę drogę uważa, ze jest to koszt około 60 tys.zł . Jest ciekawy  ile będą 

kosztowały inwestycje drogowe w innych miejscowościach. 

- przypomniał o wniosku, który składał w marcu na sesji  odnośnie budynku po byłej 

szkole rolniczej w Waleńczowie, wnioskował aby gmina wysłała pismo do Starostwa o 

nabycie budynku po rolniczej szkole w Waleńczowie. Do tej chwili nie otrzymał od 

Starostwa żadnej odpowiedzi. Radny Jeziorskim zadeklarował się, że spowoduje aby z 

pominięciem gminy taka odpowiedź przyszła. Koniec października a do tej pory 

odpowiedzi mnie ma. Na którejś z  sesji powiedzieliśmy, że wypadałoby zacząć 

porządkować pewne formalne rzeczy związane z procedura terminowych odpowiedzi 

na poszczególne zapytania. 

- zapytał co dalej z wnioskiem dot. odbioru ścieków od mieszkańców gminy , którzy 

nie mają dostępu do kanalizacji. Miała być odpowiedź na piśmie od Zakładu 

Komunalnego wraz z uzasadnieniem.  
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- zapytał tez co sołectwo musi zrobić żeby miało możliwość na wybudowanie placu 

zabaw , czym się wykazały inne sołectwa, ze już maja te place.  

Wójt Gminy  wyjaśnił, że z tego co pamięta  na posiedzeniu Komisji  były ustalenia ze 

roboty drogowe w sołectwach na drogach miały oscylować około 80 tys. zł i koszt 

remontu na ul. Łąkowej w Waleńczowie około tej kwoty wyniósł, ale  pozostawia  to 

do dokładnego wyjaśnienia z Panem Popędą.  

Radny Grzyb Stanisław- odpowiedział radnemu Zającowi, ze droga w Zwierzyńcu 

Drugim może kosztowała więcej, ale na to były przewidziane pieniądze z dwóch lat – 

z 2016r i 2017r, dlatego ta kwota się skumulowana, poza tym w skład tej kwoty 

wchodził również fundusz sołecki  

- co do budynku po szkole rolniczej w Waleńczowie to sprawa Starostwa. 

Radny Tomasz Jeziorski odpowiedział , że już w tej sprawie udzielał na sesji RG 

Opatów odpowiedzi. Zgłaszał  też te sprawę w Starostwie i Pani Sekretarz 

zobowiązała się udzielić odpowiedzi na piśmie. Jeżeli takie pismo nie dotarło to on 

sprawę ponagli. Powtórzył też te sama odpowiedź, że ten budynek nie podlega zbyciu , 

jest dotacja na 2018 rok na umieszczenie w tym domu Rodziny . 

Radny Dariusz Zając – stwierdził, ze mógłby być bardziej dociekliwy i poprosić o 

ksero pisma, które gmina wysłała do Starostwa po  tej sesji w marcu. 

Radny Tomasz Jeziorski na temat odbioru ścieków od gospodarstw, które nie ma 

kanalizacji. W Opatowskiej oczyszczalni, jest zbyt mały odbiór ścieków i  nie można 

dowozić z zewnątrz, obiecane jest , że  jak zostanie dołączona kanalizacja w 

Iwanowicach Dużych może będzie taki odbiór ścieków z zewnątrz możliwy. 

Wójt Gminy powiedział, że zostało wysłane zapytanie do technologów, którzy 

projektowali naszą oczyszczalnię , jeszcze nie otrzymaliśmy odpowiedzi, zaprosi 

technologa na sesje bądź komisję żeby ten temat omówił. W projekcie budżetu na 

2018 r. zostanie zaplanowana stawka za odbiór takich ścieków.  

Wójt Gminy powiedział również na temat placów zabaw – były one robione przy 

projektach unijnych albo była to inicjatywa sołecka. Tam gdzie sołectwa posiadają taki 

plac były one robione ze środków funduszu  sołectwa.  

Radny Jacek Heluszka zapytał kiedy będą wycięte drzewa przy  rowie w Iwanowicach 

Dużych ul. Krzepicka 
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Radny Powiatowy odpowiedział, że drzewa będą wycięte po otrzymaniu zezwolenia , 

przy okazji wycinania drzew w Wilkowiecku.  

Sołtys Zwierzyńca Drugiego poprosił o zaproszenie na sesje posła . 

Radny Jacek Heluszka poprosił aby przygotować informację na temat wykorzystania 

środków na drogi w roku 2017 oraz plan na 2018 rok.  

Ad-6.  

a. Uchwała w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2017r.  

Wyjaśnienia do projektu budżetu radni otrzymali na piśmie:  

 

Uchwała Nr 152/XXXV/2017 w sprawie  zmian w budżecie na 2017 rok podjęta 

została jednogłośnie.  

Uchwała Nr 153/XXXV/2017 w sprawie  zmiany przeznaczenia środków funduszu 

sołeckiego na 2017 rok podjęta  jednogłośnie. 

 

Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień do poniższych uchwał. 

Przekazał, ze  zmiany następują w związku ze zmiana Rozporządzenia Ministra 

Środowiska z dnia 29 grudnia 2016r, które wprowadza pięć frakcji zbierania odpadów 

komunalnych i musimy się do tego dostosować.  

Z końcem tego roku kończy się umowa na odbiór odpadów z obecnym wykonawca, 

będzie konieczne przeprowadzenie przetargu na nowego wykonawcę na odbiór 



7 

  

odpadów.  

Zapoznał ze zmianami wprowadzonymi w porównaniu z poprzednia uchwałą. 

 

Uchwała Nr 154/XXXV/2017 w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości z terenu Gminy Opatów i zagospodarowania tych odpadów w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi podjęta  jednogłośnie. 

Uchwała Nr 155/XXXV/2017 w sprawie  . regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Opatów podjęta  jednogłośnie. 

Ad- 7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Opatów  

za rok 2016/2017 

 

Wszyscy radni otrzymali informacje na piśmie. W załączeniu do protokołu.  

Radny Jacek Heluszka zapytał ile wynosi subwencja na jednego ucznia. 

Wójt Gminy odpowiedział, ze to nie jest jedna kwota, to zależy od szkoły.   

Radny Andrzej Zalski – trzeba już w tej chwili podjąć jakieś decyzje odnośnie szkół, 

ponieważ może się tak zdarzyć, że w którejś ze szkół może zostać np. dwoje uczniów , 

ponieważ rodzice mają  możliwość wyboru szkoły i wtedy trzeba będzie te szkołę z ta 

dwójka uczniów utrzymywać zanim przyjdzie luty i będziemy mogli sprawę 

rozwiązać.  Już w tej chwili dopłacamy ogromne pieniądze do szkół.  

Radny Zalski nawiązał również do sprawy która rozstrzygnął Sąd odnośnie  

nieprawidłowego naliczania dotacji dla Stowarzyszenia. Stowarzyszenie sprawę 

wygrało. 
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Zwrócił tez uwagę na przygotowaną informację. Stwierdził, że dane liczbowe są 

obliczone nieprawidłowo, w każdej szkole koszty powinny być w rozbiciu na jednego 

ucznia i na jednego przedszkolaka, a  nie jak to zrobiono łącznie i wyszło inaczej niż 

to w rzeczywistości wygląda.  

Z informacji wynika również, ze gmina na przedszkolaka wydaje Średnio nawet  

16 tys. zł. A Stowarzyszenie dostaje kwotę 320 tys. zł. Czyli wychodzi na to że 

Stowarzyszenie znów powinno się dochodzić na drodze Sądowej?  

Radny Zalski uważa, ze dane powinny być podawane realnie i prawdziwie, radni 

muszą mieć jakiś obraz  subwencji na jednego ucznia. A z tych informacji nic takiego 

nie wynika, bo zakamuflowano tam koszty utrzymania GZO itp.  

Uważa, ze powinno się stworzyć jakąś komisje z ludzi którzy podjęliby działania dot. 

problemu oświaty,  ogromnego dopłacania do oświaty. W szkole w Zwierzyńcu 

Pierwszym jest więcej uczniów niż razem w trzech innych szkołach w gminie. To musi 

zostać rozwiązane. 

Radny Jacek Heluszka- kto zawinił, ze przegraliśmy sprawę ze Stowarzyszeniem? 

Wójt Gminy – na temat sprawy zakupu pieca c.o. dla szkoły w Zwierzyńcu 

Pierwszym. Po rozmowach z Prezesem Stowarzyszenia ustalono, ze Stowarzyszenie 

zakupuje i instaluje piec na własny koszt przy zastrzeżeniu , ze gdyby Stowarzyszenie 

kończyło działalność będzie on w rozliczeniu. Zwrócił uwagę, ze trzeba 

przeanalizować umowę użyczenia budynku i trzeba by wprowadzić korekty do 

umowy, ponieważ to życie pokazuje co jest realne co nie.  

Ad- 8 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat złożonych  oświadczeń   

majątkowych. 

Oświadczenia majątkowe na dzień 31 grudnia 2016r, radni złożyli w ustawowym 

terminie do dnia 30 kwietnia 2017r. 

 

Po przeanalizowaniu oświadczeń przez Przewodniczącego RG, oświadczenia dnia 15 

maja 2017r  zostały  przesłane do Urzędu Skarbowego w Kłobucku .  

Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono do nich uwag. 

Ad- 9 
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Informacja Wójta Gminy na temat złożonych  oświadczeń   majątkowych. 

 W załączeniu do protokołu.  
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Ad- 10 

Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów były udzielane na bieżąco.  

Ad-11 

Sprawy bieżące: 

Radny Andrzej Zalski przypomniał, ze na poprzedniej sesji były uzgodnienia odnośnie 

skarg Państwa Koniecznych,  że Przewodniczący Rady Gminy w imieniu rady Gminy 

przeprosi PP. Koniecznych za zaniedbania w rozpatrywaniu skarg. 

Radny Zalski  odczytał pismo, które wystosował  do PP. Koniecznych Przewodniczący 

RG i zauważył, że w piśmie nie ma słowa „przepraszam”. 

Przewodniczący RG Witold Łacny wyjaśnił,. ze rozmawiał o tym piśmie z Panem 

Koniecznym, w trakcie rozmowy wynikło ze Pan Konieczny jest usatysfakcjonowany 

odpowiedzią.  

Radny Zalski stwierdził, ze Przewodniczący RG nie powinien z Panem Koniecznym 

treści pisma tylko powinien Pana Koniecznego przeprosić. Tak zdecydowała Rada 

Gminy na poprzedniej sesji. 

Wnioskował aby skorygować to pismo i naprawdę go przeprosić używając słowa 

„przepraszam” 

Chyba jednak Pan Konieczny nie jest  usatysfakcjonowany skoro przyszedł z tym do 

radnego i stwierdził, ze będzie w tej sprawie składał pismo do Wojewody.  

Radny Zalski stwierdził, żeby nic nie wymyślać tylko napisać jeszcze raz pismo o 

takiej treści żeby odzwierciedlało to co było ustalone na sesji RG. . 

Przewodniczący RG uważa, że pismo zostało napisane dobrze, treść ustalono  z 

prawnikiem. Zapytał radnych kogo nie satysfakcjonuje taka odpowiedź.   Pytanie 

pozostało bez odpowiedzi.  

Czy pisać inną odpowiedź? 

Radni nie udzielili odpowiedzi na to pytanie.  

Przewodniczący RG odczytał pismo do. Forum sołtysów, organizowane 23 listopada 

2017r.  Poprosił aby do 20 listopada br. chętni sołtysi zgłosili się do Biura Rady.  

Pismo dot. dofinansowania Starostwa do dowozu osób nietrzeźwych do Ośrodka z 

Problemami Alkoholowymi.  
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Ad-12 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XXXV zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

Protokołowała 

Joanna Krotla 


